
Motociclist ranit la Tuzla
20 mai 2019 20:09

Astazi, un bărbat de 36 de ani, ce conducea o motocicleta in
localitatea Tuzla, ajungand in zona sensului giratoriu, din
cauza unei denivelări in asfalt, a pierdut controlul asupra
direcției si a căzut. In urma impactului a rezultat vatamarea
corporală usoara a motociclistului.

Callatis  Club  Nautic,
câștigător,  din  nou,  al
licitației  pentru  Serviciul
Salvamar  din  sudul
litoralului
20 mai 2019 20:09

Callatis Club Nautic SRL 2004 a fost declarat, ca și în anii
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precedenți, câștigător al licitației pentru Servicii publice
de salvare acvatică – Salvamar și posturi de prim ajutor pe
plajele  cu  destinație  turistică  din  muncipiul  Mangalia  și
stațiunile din sud, pe perioada sezonului estival 2019.

Potrivit  site-ului  mangalia.ro,  anunțul  de  atribuire  al
Serviciului Salvamar pe sudul litoralului a fost postat pe 11
aprilie  a.c.,  iar  termenul  limită  de  depunere  și  anunțul
câștigătorului au avut loc pe 17 aprilie a.c.

Valoarea contractului stipulează o sumă minimă, estimată la
1,5 milioane de lei (preț fără TVA) și una maximă, de 3,3
milioane de lei (fără TVA). În bugetul Mangaliei pe 2019,
aprobat luna trecută, Serviciului Salvamar i-au fost aprobate
1,8  milioane  de  lei.  Anul  trecut,  valoarea  contractului
Serviciului de Salvamar și posturi de prim ajutor a fost,
inițial, de 1,5 milioane de lei, sumă rectificată, ulterior,
cu alte 1,5 milioane de lei.

Operatorul declarat câștigător, Callatis Club Nautic SRL 2004,
al  cărui  administrator  este  George  Lipoveanu,  va  avea
obligația  ca,  pe  parcursul  sezonului  estival,  să  asigure
posturile  de  observare  a  serviciilor  de  salvare  acvatică-
salvamar,  ale  bazelor  de  salvare  și  a  posturilor  de  prim
ajutor,  să  monteze  panouri  de  avertizare  și  de  informare
cuprinzând  instrucțiuni  de  utilizare  pentru  vizitatori  și
zonele  de  apă  destinate  sau  interzise  îmbăierii,  să
semnalizeze,  prin  intermediul  steagurilor,  aceste  zone,  să
execute lucrări de amenajare și de construire a posturilor și
bazelor  de  observare,  precum  și  să  ia  măsurile  specifice
pentru  prevenirea  accidentelor  acvatice.  Totodată,  toate
posturile și bazele de salvare vor fi dotate cu echipament și
materiale necesare intervențiilor, salvării și transportului
accidentaților.

Pentru  extrasezon  (15  septembrie-1  octombrie),  firma
câștigătoare va avea obligația să asigure un dispecerat pentru
situații de urgență, serviciul fiind asigurat de 5 persoane pe



post de salvatori.

În sezonul estival (lunile mai, iunie, iulie și august), 83 de
angajați – salvamari, personal de prim ajutor, personal de
pază și un medic, vor asigura viața turiștilor și localnicilor
de pe plajele din sudul litoralului. Trebuie menționat faptul
că salvamarii pot fi găsiți în foișoare în intervalul orar
8.00-20.00, timp în care dispeceratul va funcționa non-stop.
Personalul  angajat  pe  post  de  salvamar  trebuie  să  dețină
certificat  de  salvator  acvatic,  eliberat  de  o  instituție
acreditată.

Reamintim,  cu  această  ocazie,  semnificația  steagurilor
arborate de salvamari: un steag în roşu şi galben înseamnă că
zonele de îmbăiere sunt supravegheate de salvatori acvatici.
Un steag roşu-galben împreună cu un steag galben se arborează
în zonele de îmbăiere care sunt supravegheate de salvatori
acvatici, dar înotul nu este recomandat. Steagul roşu-galben
împreună cu un steag roşu reprezintă zonele de îmbăiere în
care  condiţiile  nu  permit  accesul  persoanelor  în  apă.  În
principal,  dacă pe lângă steagul galben-roşu mai este prezent
şi unul galben, ceea ce înseamnă mare agitată, sau unul roşu,
înseamnă că este strict interzis accesul în apă din cauza
curenţilor puternici.

Prins beat, pe străzile din
Eforie
20 mai 2019 20:09
La data de 20 mai a.c., în jurul orei 01.40, poliţişti din
cadrul Poliției stațiunii Eforie au depistat un bărbat, în
vârstă de 50 de ani, din localitatea Eforie Sud, în timp ce
conducea un autoturism pe strada Independenței din aceeași
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localitate, fiind sub influența băuturilor alcoolice. Bărbatul
în cauză a refuzat atât testarea cu aparatul etilotest, cât și
recoltarea  de  probe  biologice  în  vederea  stabilirii
alcoolemiei  în  sânge.

Festivalul „Living Rock”, la
Tuzla! Pe scenă – Vama, Vița
de Vie și Timpuri Noi!
20 mai 2019 20:09
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Gladiatori  și  artefacte,  în
”Noaptea  Muzeelor”,  la
Mangalia
20 mai 2019 20:09

Comunicat de presă

Direcția Cultură și Sport Mangalia a organizat sâmbătă, 18
mai,  între  orele  18.00  –  24:00,  cea  de-a  XV-a  ediție  a
evenimentului  ”Noaptea  Muzeelor”.  Evenimenul  cultural  se
desfășoară, anual, sub patronjul Consiliului Europei, UNESCO
și Consiliul Internațional al Muzeelor. La ediția din acest
an, publicul din Mangalia s-a bucurat de o serie de activități
culturale, desfășurate la Muzeul de Arheologie Callatis, cu
scopul valorificării și popularizării patrimoniul callatian.
Astfel,  spectatorii  au  avut  prilejul  de  a  urmări  câteva
fragmente de tragedie antică, interpretate de către trupa de
teatru  ”Thaliamar”,  coordonată  de  Aura  Mircea,  precum  și
demonstrații de lupte de gladiatori – ”Gladiatorii din Scythia
Minor” de către Danais, proiect al Asociației ”România – Dacia
Casa Noastră”. În cadrul evenimentului au fost marcați cei 60
de ani de la descoperirea papirusului de la Mangalia – cel mai
vechi document scris din Europa. Au fost relevate aspecte ale
panteonului callatian, fiind prezentată, publicului larg, cea
mai nouă ofertă a muzeului – turul istoric ghidat al orașului,
ce va cuprinde principalele obiective turistice de pe raza
municipiului. Pe lângă toate acestea, copiii s-au bucurat de o
serie  de  activități  educative  cu  caracter  interactiv,
respectiv ateliere de croitorie fără ac și modelaj în lut.
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Ediția  din  acest  an  a  evenimentului  cultural  „Noaptea
muzeelor”,  organizată  la  Muzeul  de  Arheologie  Callatis
Mangalia, a prilejuit reîntâlnirea publicului cu discipolii
Școlii de desen „Prof. Karl Robert Perko”. Expoziţia ”Memoria
unui  exponat”  a  cuprins  lucrări  de  pictură  şi  grafică
inspirate din colecția muzeului callatian. Tinerii artişti,
elevi ai şcolilor din Mangalia şi din localităţile învecinate,
îndrumaţi de pictorul cu un veritabil talent didactic, Karl
Robert Perko, au abordat cu succes în lucrările lor diverse
tehnici  de  desen  şi  pictură  precum:  cărbune,  tuş,  sepia,
pastel,  ulei,  creion,  acuarelă  şi  anatomie  artistică,
apreciate  de  publicul  participant  la  eveniment.  În  cadrul
expoziției, au expus elevii: Ana Maria Pop, Eduard Măcău,
Alexandra Bugeclău, Ariana Budu, Ioana Cosma, Teodora Baciu,
Andrei Lazarovici, Alexandra Dincu, Sonia Radu, Andra Nițu,
Mădălina Mitrofan, Ștefania Stănescu, Anastasia Lăcătuș, Ana
Bodnărescu, Maria Moldovan, Bianca Mărdărescu, Mihaela Horneț.
Academia de pictură și grafică a luat fiinţă în anul 2008 ca o
expresie a cultului pentru frumos şi artă, materializat în
numeroase expoziţii ale elevilor din Mangalia. Absolvent al
Academiei de Arte Plastice Darmstadt din Germania, Karl Robert
Perko a fost profesor şi restaurator, autor al cărţilor despre
tehnici de studiere a picturii, dar şi a unei autobiografii,
în care vorbeşte despre destinul artistului între două lumi:
cea  românească  şi  cea  germană.  Karl  Robert  Perko  a  avut
numeroase expoziíi în țară și străinătate, iar tablourile sale
se regăsesc în colecţii publice și particulare din întreaga
lume.

Spitalul  Clinic  Judeţean  de
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Urgenţă Constanţa i-a învăţat
pe  micuţii  pacienţi  de  la
Pediatrie  şi  Chirurgie
tehnica  spălării  corecte  a
mâinilor
20 mai 2019 20:09

 

Micuții  pacienți  din  secțiile  Pediatrie  și  Chirurgie
Pediatrică dar și însoțitorii lor au participat la o acțiune
organizată  de  către  Spitalul  Clinic  Județean  de  Urgență
“Sfântul Apostol Andrei” Constanța, prin echipa Serviciului de
Prevenire  a  Infecțiilor  Asociate  Asistenței  Medicale  ,  în
cadrul campaniei „SALVEAZĂ VIEŢI: Igiena Mâinilor”, organizată
în perioada
5 – 18 mai 2019.
Iniţiativa  anuală  „SALVEAZĂ  VIEŢI:  Igiena  Mâinilor”  este
coordonată  de  Organizația  Mondială  a  Sănătății  (OMS)  care
îndrumă  profesioniştii  din  domeniul  sănătăţii  să  sprijine
prevenirea infecţiilor asociate asistenței medicale (IAAM).
În acest an, tema campaniei este: “Îngrijirea curată pentru
toți – este în mâinile voastre”.
Infecțiile  asociate  asistenței  medicale  duc  la  spitalizare
prelungită, costuri suplimentare masive pentru sistemele de
sănătate,  costuri  mari  pentru  pacienți  și  familiile
aparținătoare,  chiar  decese  care  puteau  fi  evitate.  Multe
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măsuri  de  prevenire  și  control  al  infecțiilor  (  inclusiv
igiena  mâinilor)  sunt  simple,  ieftine  și  eficiente,  dar
presupun  responsabilizarea  personalului  medico-sanitar,
inclusiv schimbări de comportament.
Campania susținută la nivelul SCJU “Sfântul Apostol Andrei”
Constanța constă în acțiuni de informare și instruiri atât în
rândul  personalului  medical  și  auxiliar  cât  și  în  rândul
pacienților și aparținătorilor.
Astăzi,  copiii  internați  în  secțiile  clinice  Pediatrie  și
Chirurgie Pediatrică au participat la activități al căror scop
a fost acela de a învăța despre igiena mâinilor și cum este
corect să se spele pe mâini. La final au primit diplome și
premii constând în produse de igienă.

Tehnica spălării mâinilor ce trebuie urmată nu doar de copii,
ci şi de ce adulţi:
Udaţi-vă mâinile sub un jet de apă caldă folosind o baterie cu
robinet care amestecă apa rece și caldă;
Aplicaţi săpun lichid de la un dozator și acoperi-ţi mâinile
în întregime pentru a crea spumă;
Frecaţi ambele palme împreună;
Frecaţi  spatele  fiecărei  mâini  cu  palma  mâinii  opuse  și
întrepătrundeţi degetele;
Frecaţi palmele cu degetele întrepătrunse;
Frecaţi spatele degetelor de palma opusă, cu degetele strânse;
Frecaţi pe rând fiecare deget mare în palma opusă folosind o
mișcare de rotaţie;
Frecaţi vârfurile degetelor în palma opusă printr-o mișcare
circulară;
Frecaţi fiecare încheietură cu mâna opusă;
Limpeziţi mâna cu apă curgătoare/curentă;
Inchideţi robinetul cu cotul dacă robinetul permite, dacă nu,
folosiţi un prosop de hârtie;
Uscaţi  complet  mâinile  cu  un  prosop  de  hârtie  de  unică
folosinţă;
Aruncaţi prosopul de hârtie la coşul de gunoi.



5 BOLI Ale mâinilor murdare!

1.  Criptosporidioza  este  una  din  cele  mai  comune  boli
transmise de apa contaminată. Bacteria ajunge în intestin,
atacă mucoasa și declanșează o boală diareică ce poate fi
letală la bătrâni și copii. Afectează și sistemul imunitar.
Bine de știut e faptul că bacteria este rezistentă chiar și la
clor. Nu există un tratament sigur pentru ea și antibioticele
au rezultate doar în unele cazuri.
2. Salmonella e știută drept „mama” febrei tifoide. A revenit
în atenție prin intermediul cărnii infestate și a alimentelor
alterate. Diareea, durerile abdominale, voma și febra sunt
doar câteva dintre simptomele care ar trebui să te trimită
imediat la medic. Partea proastă e că evoluează în diverse
forme,  precum  gastrită,  gastroenterită,  enterită,
enterocolită,  gastroenterocolită.
3. Escherichia coli, știută și ca E.coli, atacă ficatul și
rinichii și poate duce la sindromul hemolitic-uremic. De la o
banală intoxicație alimentară se poate ajunge pe patul de
spital  cu  un  prognostic  rezervat  din  partea  medicilor.
Cauzează  diaree  hemoragică  și  se  simte  bine  pe  suprafața
fructelor și a legumelor.
4.  Meningita  poate  fi  și  ea  cauzată  de  bacterii.  Acestea
inflamează meningele și se transmit prin picături de salivă
sau secreţii nazale.
5. Hepatita A este de multă vreme catalogată ca fiind „boala
mâinilor  murdare”.  Febra,  durerile  musculare,  îngălbenirea
pielii și a albului ochilor sunt caracteristice bolii. Doar că
unele persoane nu prezintă niciun simptom și astfel transmit
virusul mai departe. În timp, hepatita distruge ficatul.



Şantierul  Damen  Shipyards
Mangalia  a  găzduit  prima
ceremonie  de  la  preluare!
Aici, se va construi o navă
care va recupera diamante de
pe fundul marii!
20 mai 2019 20:09

 

Comunicat de presă

Suntem mândri sa anuntam ca miercuri, 15.05.2019, santierul
nostru, Damen Shipyards Mangalia, a fost gazda ceremoniei de
start debitare pentru nava comandata de catre DeBeers Marine
Namibia,  o  nava  de  177m,  de  tip  offshore,  destinata
recuperarii  de  diamante  din  adancuri.
La ceremonie au participat reprezentantii DeBeers Marine si
DeBeers Marine Namibia, Anglo-American, Lloyd’s Register si
Damen Shipyards Gorinchem. Ceremonia a fost deschisa de Dl.
Chris  Groninger,  directorul  general  al  Damen  Shipyards
Mangalia,  care  s-a  adresat  publicului:  “Dupa  cum  stiti,
ceremonia  de  azi  marcheaza  nu  doar  inceperea  constructiei
pentru DeBeers, ci si primul proiect CRO al grupului Damen.
Din  momentul  preluarii  santierului  de  la  Mangalia,  vara
trecuta, suntem membri ai noii unitati de afaceri a grupului
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Damen, “Cruise, Ropax si Offshore”. Santierul Damen Shipyards
Mangalia  asteapta  de  mult  timp  acest  moment  si  acum,  in
sfarsit,  a  venit  momentul  sa  aratam  lumii  de  ce  suntem
capabili.  Ceremonia  de  astazi  este  un  moment  de  mandrie,
bucurie si emotie, dar si o importanta piatra de hotar in
istoria companiei noastre.”

A fost prins talharul de la
sala de jocuri din comuna 23
August!
20 mai 2019 20:09
La  data  de  15  mai  a.c.,  polițiști  din  cadrul  Serviciului
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Investigații Criminale, cu sprijinul luptătorilor Serviciului
pentru  Acțiuni  Speciale,  sub  coordonarea  procurorului  din
cadrul  Parchetului  de  pe  lângă  Tribunalul  Constanța,  au
efectuat  2  percheziții  domiciliare  pe  raza  localității  23
August si a municipiului Mangalia.

În  urma  acțiunii,  polițiștii  au  documentat  activitatea
infracțională a unui bărbat, în vârstă de 18 ani, cercetat sub
aspectul săvârșirii infracțiunilor de tâlhărie calificată și
lipsite de libertate în mod ilegal.

Perchezitiile au avut loc ca urmare a talhariei din data de 24
aprilie de la sala de jocuri de noroc din 23 August.

În urma probatoriului administrat, polițiștii din cadrul SIC
l-au reținut pe tânăr pentru 24 de ore, urmând ca în cursul
zilei de astăzi sa fie prezentat instanței de judecată cu
propunere de arestare preventivă pentru 30 de zile.

Acțiunea a beneficiat si de sprijinul polițiștilor din cadrul
Direcției Operațiuni Speciale din cadrul Poliției Române.

Demarează  lucrările  de
construire  a  creșei  din
Tuzla,  precum  și  cele  de
amenajare  a  stadionului  din
localitate!
20 mai 2019 20:09

https://editiadesud.ro/demareaza-lucrarile-de-construire-a-cresei-din-tuzla-precum-si-cele-de-amenajare-a-stadionului-din-localitate/
https://editiadesud.ro/demareaza-lucrarile-de-construire-a-cresei-din-tuzla-precum-si-cele-de-amenajare-a-stadionului-din-localitate/
https://editiadesud.ro/demareaza-lucrarile-de-construire-a-cresei-din-tuzla-precum-si-cele-de-amenajare-a-stadionului-din-localitate/
https://editiadesud.ro/demareaza-lucrarile-de-construire-a-cresei-din-tuzla-precum-si-cele-de-amenajare-a-stadionului-din-localitate/
https://editiadesud.ro/demareaza-lucrarile-de-construire-a-cresei-din-tuzla-precum-si-cele-de-amenajare-a-stadionului-din-localitate/


Edilul din comuna Tuzla, Taner Reșit, anunță pe pagina sa de
socializare, demararea lucrărilor pentru noul teren de sport
al localității: „După mai bine de 15 ani de meciuri jucate
doar în deplasare, momentul reîntoarcerii echipei noastre de
fotbal pe teren propriu se apropie cu pași repezi. Un fost
teren viran prinde viață în timp ce se transformă în noul
stadion din Tuzla. Suprafața de joc are un gazon de calitate,
iar  în  momentul  de  față  acesta  se  află  în  stadiul  de
întreținere, tundere şi irigare. Administrația locală dorește
finalizarea  cât  mai  rapidă  a  lucrărilor,  astfel  încât
meciurile din sezonul 2019-2020 ale echipei noastre să se
desfășoare  pe  noul  stadion,  acasă.  Stadionul  se  află  în
spatele  stației  de  alimentare  Lukoil,  de  la  intrarea  în
localitate dinspre Mangalia. Accesul se face prin aleea aflată
între stația de alimentare și depozitul de lemne alăturat.
Lucrările sunt încă în desfășurare, așadar vă vom ține la
curent cu evoluția lor”, notează primarul din Tuzla, Taner
Reșit.

Într-o postare similară, edilul din Tuzla anunță și semnarea
contractului cu firma care a câștigat proiectul de construire
a creșei din localitate. „Clădirea va fi formată din parter și
un  etaj,  patru  săli  de  clasă,  fiind  amplasată  pe  str.
Mecanizării, în curtea Grădiniței „Piticot” din comuna Tuzla.
În perioada imediat următoare vor fi demarate lucrările de
execuție ale creșei”, mai arată Taner Reșit.



Bărbat  decedat,  după  ce  a
căzut de la etajul unui hotel
din Neptun
20 mai 2019 20:09
Marți, in jurul orelor 21.30 a fost apelat numarul de urgenta
112. La fata locului a fost găsit un bărbat de 41 de ani,
angajat al unei firme de construcție, persoană care ar fi
căzut  de  la  înălțime,  de  la  etajul  2  al  unui  hotel  din
stațiunea  Neptun,  în  timp  ce  executa  lucrări  la  fațada
hotelului, de pe o schelă.
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Decesul a fost constatat la ora 12.05.

În cauză a fost întocmit un dosar de cercetare penala sub
aspectul săvârșirii infracțiunii de ucidere din culpă.

Sanatoriul  Mangalia  semnează
un  nou  contract  cu  Casa
Națională de Pensii
20 mai 2019 20:09

Reprezentanții Sanatoriului Balnear și de Recuperare Mangalia
(SBRM) au declarat, recent, că instituția urmează să încheie
un nou contract cu Casa Națională de Pensii, după ce s-au
finalizat procedurile legale de licitație. ”Ca și în anii
precedenți,  vom  semna  un  contract  de  prestări  servicii
medicale, în baza căruia aproape 700 de persoane vor veni,
lunar, la tratament, în cele două baze ale unității noastre”,
au  declarat  oficialii  SBRM.  Ei  au  precizat  că  toate
serviciile,  respectiv  cazare  masă  și  tratament,  vor  fi
decontate de Casa Națională de Pensii. „Este un contract anual
pe care Sanatoriul îl are are cu Casa de Pensii, în urma
participării la licitație. Toți pacienții care vin prin Casa
de Pensii vor fi cazați la hotelul din incinta Sanatoriului.
Celelalte categorii de pacienți, care nu vin prin Casa de
Pensii, pot beneficia de serviciile Bazelor de tratament chiar
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dacă sunt cazați la alte unități hoteliere din apropierea
instituției noastre”, au mai spus reprezentanții Sanatoriului.
Ei au făcut această precizare întrucât, pe durata sezonului
estival, crește numărul solicitărilor, însă acestea nu pot fi
acoperite de unitatea proprie de cazare a Sanatoriului. „De
aceea,  dorim  să  informăm  pacienții  că  pot  beneficia  de
tratament la Sanatoriul Mangalia, chiar dacă sunt cazați la
alte unități hoteliere, din zonă”, au conchis reprezentanții
conducerii unității sanitare.

Teatru, lupte de gladiatori,
expoziţii şi modelaj în lut,
acţiuni oferite de conducerea
Direcţiei de Cultură Mangalia
în „Noaptea Muzeelor”
20 mai 2019 20:09
Direcţia de Cultură şi Sport Mangalia, va organiza sâmbătă, 18
mai,  a  XV-a  ediţie  a  evenimentului  „Noaptea  Muzeelor”,
manifestare  iniţiată  de  Ministerul  Culturii  şi  Identităţii
Naţionale, patronat de Consiliul Europei, UNESCO, Consiliul
Internaţional al Muzeelor (ICOM).
Managerul  Direcţiei  de  Cultură  şi  Sport  Mangalia,  Lucian
Nichita a declarat că „pentru ediţia din acest an propunem o
serie  de  activităţi  culturale  menite  să  valorifice  şi
popularizeze  patrimoniul  callatian”.
Manifestările, înscrise pe agenda evenimentului-tradiţie, se
vor desfăşura după următorul program:
– Ora 17.00 – „Memoria unui exponat”, expoziţie elevilor de la
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„Academia de grafică şi pictură Karl Robert Perko”;
–  Ora  18.00  –  Elemente  de  teatru  antic  –  „Tragedia  –
fragmente”, cu Trupa de teatru Thaliamar, coordonată de către
Aura Mircea;
– 18.45 – „Gladiatorii din Scythia Minor” – demonstraţii de
lupte de gladiatori împreună cu DANAIS – proiect al Asociaţiei
„România – Dacia Casa Noastră”;
–  19.30  –  20.30  –  Comunicări  ştiinţifice  prezentate  de
colectivul de cercetare al muzeului;
– 19.00 – 22.00 – Atelier de croitorie fără ac şi activităţi
de modelaj în lut pentru copii.
Muzeul  de  Arheologie  „Callatis”  Mangalia  va  fi  deschis
vizitatorilor în intervalul orar 17.00 – 24.00.

Șoferul unui microbuz de pe
ruta  Mangalia-Constanța,
prins beat la volan
20 mai 2019 20:09
Astăzi, în jurul orei 7, polițiști din cadrul Serviciului
Rutier  Constanța,  acționând  în  baza  planului  Truck&Bus  au
oprit pentru control un microbuz de transport persoane, pe DN
39, care circula dinspre Mangalia către Constanța.
În urma testării cu aparatul etilotest a rezultat o valoare de
0,32 mg/l alcool pur în aerul expirat.
Conducătorul auto a fost sancționat cu 20 puncte amendă (2.900
de lei), fiindu-i reținut și permisul de conducere pentru 90
de zile.
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Mii de deșeuri eliminate de
pe  plajele  din  4  țări,  cu
ajutorul  participanților  la
workshop-urile ANEMONE
20 mai 2019 20:09

 

O mare comună aduce probleme comune. Una dintre aceste
probleme este cea a deșeurilor marine, a căror cantitate
crește de la an la an în toate cele 4 țări implicate în
proiectul ANEMONE: România, Ucraina, Bulgaria și Turcia.
Patru workshop-uri organizate în cele 4 țări, pentru a
reduce  fenomenul  și  eforturi  comune  pentru  a  găsi
soluții viabile.

 

În  cadrul  proiectului  ANEMONE-  “Evaluarea  vulnerabilității
ecosistemului marin al Mării Negre la presiunile antropice”,
BSB-319, finanțat prin Programul Operațional Black Sea Basin
2014-2020  au  fost  organizate  o  serie  de  workshop-uri  în
fiecare  din  țările  partenere  ale  proiectului:  România,
Ucraina, Bulgaria și Turcia.

Aceste  workshop-uri  au  reprezentat  o  activitate  esențială
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pentru implicarea cetățenilor în ceea ce înseamnă găsirea și
aplicarea  de  soluții  pentru  problema  deșeurilor  marine  și
conștientizarea publică a problemelor mediului marin: ”Dacă în
utimii ani au  avut loc întâlniri și discuții cu diverși
reperezentanți ai autorităților, comunităților științifice și
de  afaceri,  de  acestă  dată  discuțiile  au  fost  purtate  cu
cetățeni  din  țările  implicate,  deoarece  aceștia  reprezintă
principalul  motor  care  poate  mobiliza  populația  pentru
adoptarea  unui  comportament  responsabil  față  de  mediu.
Angajamentul public reprezentă un factor cheie în contextul
cercetării responsabile și inovării, concentrând deciziile pe
nevoile societății”, spune Anca Maria Gheorghe, coordonator
activități ONG Mare Nostrum.

 

Primul workshop ANEMONE, organizat la Constanța

 

Seria de workshop-uri a fost deschisă de România. Evenimentul
a fost organizat la Constanța, iar în cadrul acestuia, aproape
40 de participant au avut posibilitatea de a învăța:

cum să se implice în monitorizarea deșeurilor marine pe
litoralul românesc al Mării Negre;

 

 

 

detalii despre modul în care sunt utilizate datele;
modul în care se face interpretarea datelor.

După  acest  workshop  a  fost  organizată  o  acțiune  de
monitorizare  a  deșeurilor  marine,  la  care  au  participat
cetățenii, voluntarii și rangerii . Au fost monitorizate 8
sectoare de plajă de la litoralul românesc al Mării Negre,



fiind colectate peste 12.000 elemente, cu o greutate totală de
95 de kg.

 

Acțiuni  monitorizare  a  plajelor  și  în  Ucraina,  Bulgaria,
Turcia. Mii de deșeuri eliminate de pe porțiunile de plajă

 

Al doilea workshop a avut loc în Ucraina, la Odessa, unde în
cadrul  Centrului  Științific  Ucrainian  de  Ecologie  Marină
(UkrSCES), cei peste 60 de participanți au abordat aspecte
precum:

– modurile în care ajung deșeurile pe plajă și în apa mării;

–  impactul acestora asupra mediului;

–  relația dintre plastic și om;

– soluții de prevenire a deșeurilor marine, cât și necesitatea
colaborării dintre autorități și cetățeni.

Al treilea workshop din cadrul proiectului ANEMONE a fost
organizat la Varna, în Bulgaria. Peste 35 de participanți au
aflat  informații  despre  situația  actuală  a  problemei
deșeurilor  marine  din  Bulgaria.   În  cadrul  evenimentului,
Institutul  de  Oceanologie  (IO-BAS)  a  realizat  și  o
demonstrație  cu  o  dronă,  care  a  planat  deasupra  plajei,
oferind o imagine de ansamblu asupra porțiunii ce urma a fi
monitorizată.  Ulterior  acestui  workshop,  participanții  s-au
implicat  într-o  acțiune  de  inventariere  și  colectare  a
deșeurilor, pe porțiunea de plajă survolată de dronă.

 

Ultimul workshop ce a abordat problema deșeurilor marine a
avut loc în Turcia, la Istanbul, unde peste 30 de cetățeni au
dezbătut o temă de interes: impactul deșeurilor marine asupra



mediului costier.  Workshop-ul a fost urmat de o acțiune de
monitorizare a deșeurilor marine, organizată de Fundația Turcă
de  Cercetare  Marină  (TUDAV),  în  cadrul  căreia  au  fost  
colectate 75 kg plastic, 19 kg de sticlă și 18 kg de metal.
“Problema deșeurilor marine este una comună țărilor din jurul
Mării Negre, iar aceste workshopuri ne-au oferit posibilitatea
de a discuta cu cetățenii participanți din aceste țări, de a
vedea perspectiva acestora și de a găsi soluții comune și
acțiuni concrete în care aceștia se pot implica. Am întâlnit
oameni dornici și hotărâți în a acționa și a face parte din
ceea ce înseamnă schimbarea, toți

 

 

 

având  aceeași  dorință  :  plaje  curate,  nu  acoperite  de
deșeuri”,  concluzionează  Anca  Maria  Gheorghe.

În perioada imediat următoare sunt planificate alte serii de
workshop-uri  în  fiecare  din  țările  implicate  în  cadrul
proiectului  ANEMONE-  ”  Evaluarea  vulnerabilității
ecosistemului marin al Mării Negre la presiunile antropice”,
BSB-319, finanțat prin Programul Operațional Black Sea Basin
2014-2020 .

 

***

CONTEXT

Orice  deșeu  eliminat  necorespunzător,  accidental  sau
intenționat, are potențialul de a deveni deșeu marin, fie că
este  eliminat  direct  în  mediul  marin  sau  costier,  fie  că
ajunge aici prin intemediul râurilor și fluviilor ce se varsă
în mări și oceane. Principalul factor ce conduce la apariția
acestora este  omul.



Deșeurile marine se găsesc în toate mările și în toate zonele
costiere  din  întreaga  lume,  reprezentând  o  amenințare  la
adresa faunei  și a ecosistemelor, dar și la adresa sănătății
umane.

În Marea Neagră, deșeurile marine sunt generate în principal
de activitățile de pe uscat, iar pe țărmurile ei, elementele
cel mai des întâlnite fiind mucurile de țigară, pet-urile și
ambalajele de la diferite alimente.

Caracteristicile  specifice  regiunii  Mării  Negre  fac  ca
deșeurilor marine să reprezinte o problemă destul de dificilă,
persistentă și comună pentru toate țările riverane. Cele 18
porturi, situate de-a lungul celor 6 țări riverane, dar și
activitățile  turistice  și  comerciale,  atrag  milioane  de
turiști  anual,  cărora  li  se  adaugă  populațiile  locale,
conducând  astfel  la  o  sursă  nesfârșită  de  producere  a
deșeurilor  marine.  De  asemenea,  specificul  de  mare  semi-
închisă, în care se varsă apa a 10 mari râuri, contribuie
semnificativ la cantitate de deșeuri întâlnită pe plaje și în
apa mării, deșeuri colectate de aceste ape, de la izvor până
la gura de vărsare, din tot bazinul hidrografic al acestora.

O  problemă  comună  poate  fi  ameliorată  și  prevenită  prin
identificarea și aplicarea de măsuri și soluții, dar mai ales
prin cooperarea țărilor riverane și prin implicarea activă a
cetățenilor. Astfel, 4 din cele 6 țări riverane Mării Negre
și-au  unit  eforturile,  în  cadrul  proiectului  ANEMONE  –
“Evaluarea vulnerabilității ecosistemului marin al Mării Negre
la  presiunile  antropice”,  BSB-319,  finanțat  prin  Programul
Operațional  Black  Sea  Basin  2014-2020,  ce  își  propune  să
realizeze  o  strategie  comună  privind  monitorizarea  Mării
Negre, utilizând cele mai adecvate criterii și indicatori de
evaluare conveniți, pentru a evalua statutul Mării Negre ca
bază pentru acțiuni viitoare.

 



Proiectul  ANEMONE  (Evaluarea  Vulnerabilității  Ecosistemului
Marin al Mării Negre la presiunile antropice) este finanțat
prin  Programul  Operațional  Comun  Bazinul  Mării  Negre
2014-2020, Prioritatea programului: 2. Promovarea coordonării
protecției mediului și reducerea comună a deșeurilor marine în
zona Bazinului Mării Negre, Obiectivul specific prioritar al
programului:  2.1.  Îmbunătățirea  monitorizării  comune  a
mediului.  Proiect  implementat  în  perioada  26.07.2018  –
25.11.2020.   Numărul  proiectului  BSB319.  Proiectul  este
coordonat  de  Institutul  Național  pentru  Cercetare  și
Dezvoltare  Maritimă  „Grigore  Antipa”  (România)

Evaluări Naționale la finalul
claselor a IV-a și a VI-a,
14-23 mai 2019
20 mai 2019 20:09

În perioada, 14 – 23 mai 2019,  elevii claselor  a IV-a  și a
VI-a vor susține probele scrise din cadrul Evaluării naționale
la finalul claselor a IV-a și a VI-a, astfel:

 

Clasa a IV-a:

– elevi înscriși la nivelul județului Constanța: 7.106
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ð  14 mai 2019 – primul test vizeaza evaluarea competențelor
de înțelegere a textului scris în limba română;

ð   15  mai  2019   –  al  doilea  test  vizeaza  evaluarea
competențelor  de  matematică.

Clasa a VI-a:

– elevi înscriși la nivelul județului Constanța: 5.588

ð22 mai 2019 – primul test vizează evaluarea unor competențe
din aria curriculară „Limbă și comunicare”;

b) 23 mai 2019 – al doilea test vizează evaluarea unor1.
competențe din aria curriculară „Matematică și Științe
ale naturii”.

Durata alocată rezolvarii testelor de evaluare este de câte 60
de minute pentru fiecare test administrat, iar elevii vor
susține probele în sălile în care își desfășoară activitatea
în mod obișnuit.

La clasa a IV-a fiecare test este evaluat de către două cadre
didactice, dintre care unul este învăţătorul/profesorul pentru
învăţământul primar de la clasă și se finalizează în termen de
nouă cel mult șapte zile de la data susţinerii ultimului test.

La  clasa  a   VI-a  testele  care  vizează  evaluarea  unor
competențe din aria curriculară „Limbă și comunicare” sunt
evaluate de echipe formate din două cadre didactice, unul cu
specialitatea  Limba  și  Literatura  Română  si  celălalt  cu
specialitatea limbă moderna. De asemenea, testele care vizează
evaluarea unor competențe din aria curriculară „Matematică și
Știinte ale naturii” sunt evaluate de echipe formate din trei
cadre didactice, unul cu specialitatea matematică, al doilea
cu specialitatea fizică, al treilea cu specialitatea biologie.

Rezultatele individuale obținute nu se afișează  și nu se
înregistrează  în catalogul clasei.



Acestea sunt valorificate la nivelul unității de învațământ
prin:

a)  elaborarea  planurilor  individualizate  de  învățare,1.
acolo unde aceasta se impune;
b) informarea elevilor și a părinților/reprezentanților2.
legali ai elevului asupra stadiului formării

și dezvoltării competențelor evaluate.

 

 

 

Avarie  RAJA  pe  Şoseaua
Constanței din Mangalia!
20 mai 2019 20:09

Pentru executarea lucrărilor de remediere a avariei survenită
pe conducta de alimentare cu apă a blocului PY2 de pe șoseaua
Constanței, din municipiul Mangalia, RAJA SA  a fost nevoită
să întrerupă furnizarea apei potabile astăzi – 14 mai 2019, în
intervalul orar 14.15 – 19.00.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  potabile  consumatorii  de  pe
străzile: Vasile Pârvan, Rozelor și șos. Constanței, dar și
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Muzeul de Istorie și Arheologie Callatis.

Ne cerem scuze față de abonații afectați de această lucrare,
pe  care  îi  asigurăm  că  echipele  de  intervenție  fac  tot
posibilul  pentru  finalizarea  reparațiilor  și  reluarea
furnizării  apei  potabile  în  cel  mai  scurt  timp.

 

TEDx  Mangalia  –  Primul
eveniment  de  acest  tip  din
sudul  litoralului,  organizat
la 23 August
20 mai 2019 20:09

Comunicat

TEDx Mangalia este un eveniment te tip TED organizat de terti.
In acest caz este Organizat de Primaria Localitatii 23 August
si de Scoala Gimnaziala „George Cosbuc” 23 August, pe 18 mai,
Initial, in timpul licentierii evenimentului de catre cei de
la TED.com ( Statele Unite ), am dorit sa utilizam numele
localitatii; 23 August, insa fiind totodata si o data istorica
nu a fost o denumire eligibila. Iata de ce a trebuit sa
utilizam o denumire eligibila iar cea mai apropiata a fost cea
de Mangalia.
Revenim  in  curand  cu  informatii  detaliate  despre  fiecare
vorbitor in parte.

Vor fi surprize placute in ceea ce priveste continutul si
modul  de  organizare  a  evenimentului  si  a  calitatii
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vorbitorilor!

10  ZILE  FĂRĂ  ACCIDENTE
RUTIERE   PE  DRUMURILE  DIN
JUDEȚUL CONSTANȚA
20 mai 2019 20:09
 

Una  dintre  preocupările  permanente  ale  Serviciului  Rutier
Constanța o reprezintă prevenirea accidentelor rutiere, prin
conştientizarea participanţilor la traficul rutier cu privire
la expunerea acestora la pericolul încălcării regulilor de
circulaţie, care pot duce la înregistrarea unor evenimente
grave.

Numeroasele acţiuni desfășurate în teren de către polițiștii
rutieri constănțeni au avut ca scop și în primele luni ale
anului 2019 sensibilizarea participanţilor la traficul rutier
care, prin adoptarea unui comportament adecvat şi civilizat,
dar şi prin respectarea strictă a regulilor de circulaţie, să
conducă la idealul de o zi fără accidente rutiere.

Prezența zilnică în stradă a polițiștilor rutieri constănțeni
a determinat contabilizarea a 10 zile fără evenimente rutiere
pe drumurile județului nostru (6 și 13 ianuarie, 2, 7, 8 și 10
februarie, 2,3 și 10 martie, 12 mai). O statistică care este
de bun augur pentru sezonul estival 2019, care se apropie de
afluența specifică litoralului nostru.

Pe parcursul anului 2018, la nivelul județului Constanța au
fost înregistrate 15 zile fără accidente rutiere.
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Recomandări permanente ale poliţiştilor constănţeni

–  discuţiile  intense  în  timpul  conducerii  autovehiculului,
vorbitul la telefonul mobil vă pot distrage atenţia în momente
vitale.  Vă  sfătuim  să  respectați  normele  rutiere  privind
prioritatea  de  trecere,  indiferent  că  este  vorba  despre
pietoni sau vehicule. Oboseala la volan vă poate fi fatală.

– folosirea centurii de siguranţă este obligatorie. Ataşaţi-vă
centura de siguranţă înainte de plecarea la drum, vă poate
salva viaţa în caz de accident!

– nu conduceţi niciodată sub influenţa băuturilor alcoolice!
Consumul de băuturi alcoolice reduce viteza de reacţie şi
precizia  mişcărilor  şi  poate  determina  scăderea  acuităţii
vizuale şi auditive a şoferilor.

Beat mort, prins la volan pe
DN39!
20 mai 2019 20:09
Ieri,  în  jurul  orei  09.30,  poliţişti  din  cadrul  Biroului
Rutier Mangalia au depistat un bărbat, în vârstă de 59 de ani,
în  timp  ce  conducea  un  autoturism,  pe  DN  39,  fiind  sub
influența băuturilor alcoolice. În urma testării cu aparatul
etilotest a rezultat o valoare de 1,00 mg/l alcool în aerul
pur expirat.

Șoferul s-a ales cu dosar penal pentru conducere sub influența
băuturilor alcoolice.
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Anunț  Primăria  Tuzla,
referitor  la  achiziționarea
de  servicii  de  consultanță
juridică
20 mai 2019 20:09
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